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1. An international IEEE standard led by SCUT officially released

华南理工大学主导编制的一项IEEE国际标准正式发布

On September 30, an international IEEE standard "IEEE Guide for Load Modeling and Simulations for Power Systems" (hereinafter referred to as IEEE

P2781), led by SCUT, was officially released by the IEEE Standards Association to the public.

9月30日，由华南理工大学主导编制的IEEE国际标准"IEEE Guide for Load Modeling and Simulations for Power Systems"（电力系统负荷建模与仿真，以

下简称IEEE P2781），近日由IEEE Standards Association（IEEE标准协会）正式对外发布。

IEEE P2781 was prepared with the rapid development of Internet of Things (IoT) taken into consideration. Instead of using the traditional



measurement-based method, it combines big data analysis and artificial intelligence. The data obtained through IoT sensors can be used for

modeling of the load of electric meters without customer investigation, which is a new load modeling method adaptive to the operation and

planning of the new power system.

IEEE P2781标准是在物联网技术的快速发展背景下制定的，一改基于传统测量的方法，结合了大数据分析和人工智能方法，通过物联网传感器获得的数据

在无需客户调查的情况下可对电表的负荷进行详细建模，是一种适应新型电力系统运行与规划的新负荷建模方法。

IEEE P2781 was worked out under common efforts of 71 experts in the power field from domestic and foreign institutes such as SCUT, Electric Power

Research Institute of China Southern Power Grid, University of New South Wales, State Grid Jiangsu Electric Power Research Institute, Shanghai Jiao

Tong University, Southeast University, and Harbin Institute of Technology (in no particular order) in more than 3 years. SCUT is the chairman

member of the IEEE P2781 working group, and Professor Zhu Jizhong from the School of Electric Power Engineering serves as the chairman of the

working group. The official release of the standard has strengthened China's voice and initiative in the field of power load modeling and simulation,

enhanced the international presence of China's power industry, and made positive contributions to China's power industry standards going global.

IEEE P2781由华南理工大学、南方电网科研院、澳大利亚新南威尔士大学、国网江苏电科院、上海交通大学、东南大学、哈尔滨工业大学（排名不分先

后）等国内外单位的71名电力领域专家合作，历时3年多完成编制。华南理工大学为IEEE P2781工作组主席单位，电力学院朱继忠教授担任工作组主席。

该标准的正式发布加强了我国在电力负荷建模与仿真领域的国际话语权和主动权，提升了中国电力行业的国际影响力，为推动中国电力行业标准走向国

际化做出积极贡献。

2. SCUT Professor Jiang Shang-Da won the International Award for Creative Work of Japan Society of Coordination Chemistry

华南理工大学蒋尚达教授获得日本配位化学会国际创新奖

At the end of September, Professor Jiang Shang-Da from SCUT School of Chemistry and Chemical Engineering and Spin-X Institute, won the 2022

International Award for Creative Work of Japan Society of Coordination Chemistry, and attended the 72nd Annual Meeting of the Society held in

Fukuoka, Japan, where he made an acceptance speech titled "Coherent Manipulation in Magnetic Molecules".

9月底，华南理工大学化学与化工学院和自旋科技研究院教授蒋尚达荣获2022年日本配位化学会（Japan Society of Coordination Chemistry）“国际创新

奖”（International Award for Creative Work），赴日本福冈参加了第72届日本配位化学年会，并做了题为"Coherent Manipulation in Magnetic

Molecules"的获奖报告。

Professor Jiang Shang-Da is the very first winner from China since the award was set up. The award was granted to Prof. Jiang Shang-Da for his

outstanding and creative work in the field of coordination chemistry, especially in the field of quantum coherent manipulation in magnetic

molecules.

蒋尚达教授荣膺该奖项，成为该奖设立以来首位来自中国的获奖人。该奖授予蒋尚达教授以表彰其在配位化学领域，特别是对磁性分子的量子相干操控

方面做出的杰出创新性工作。

The International Award for Creative Work was set up by the Society in September 2014, aiming to recognize non-Japanese international scholars



who have made outstanding and pioneering work in the field of coordination chemistry, so as to promote the development of coordination

chemistry both in the world and Japan. It must not be more than 15 years since the award recipients received their doctorate degrees at the time of

nomination. No more than 1 person will be awarded each year.

日本配位化学会于2014年9月设立国际创新奖，旨在奖励在配位化学领域做出杰出前沿开创性工作的非日本籍国际学者，以促进国际配位化学领域和日本

配位化学界的发展。该奖要求获奖者在被提名时获得博士学位不得超过15年。每年获得该奖项的人数不超过1人。

3. SCUT team won the silver medal in the 2022 International Genetically Engineered Machine Competition

华南理工大学参赛团队获2022年国际遗传基因工程机器大赛银奖

On October 28, the 2022 International Genetically Engineered Machine Competition (iGEM) global finals came to an end in Paris, France. Competing

against 356 teams from colleges and universities, SCUT team 2022 SCUT-China won the silver award.

10月28日，2022年国际遗传基因工程机器大赛（International Genetically Engineered Machine Competition, iGEM）全球决赛在法国巴黎落下帷

幕。356高校支队伍在线同台角逐，华南理工大学代表队2022 SCUT-China获银奖。

 

 

 

 

 

华南理工获奖项目基于毕赤酵母内源甲羟戊酸（MVA）途径，转入外源番茄红素合成酶基因（crtI、crtB、crtE）和广藿香醇合成酶基因（PTS），实现在

毕赤酵母菌株中同时生产番茄红素和广藿香醇两种天然的萜类化合物。通过筛选不同来源的广藿香醇合酶、对现有广藿香醇合酶进行定向进化、筛选启

动子等手段实现了两者合成产比的调控。此外，毕赤酵母甲醇诱导生物合成在食品添加剂生产中受限，项目还构建了高性能的光控基因表达系统，从而

The SCUT award-winning project enables the production of two types of natural terpenoids, lycopene and patchouli alcohol in Pichia pastoris 
strains at the same time, by transferring the exogenous lycopene synthase genes (crtI, crtB, crtE) and patchouli alcohol synthase genes (PTS) via the 

endogenous mevalonate (MVA) pathway of Pichia pastoris. Through the screening of patchouli alcohol synthases from different sources, directional e

volution of existing patchouli alcohol synthases, and the screening of promoters, the team managed to regulate the synthesis ratio of the two s

ynthases. In addition, as the methanol-induced biosynthesis of Pichia pastoris is limited in the production of food additives, the project also es

tablished a high-performance light-controlled gene expression system, so as to realize the highly dynamic, high-density and effectively responsive g

ene expression regulation of Pichia pastoris, which have removed the barriers in the application of traditional chemical inducers as a new method to

 expand the expression regulation of Pichia pastoris.

实现毕赤酵母高动态范围、高密度有效响应的基因表达调控技术，解决传统化学诱导剂的技术瓶颈和应用壁垒，拓展毕赤酵母表达调控的新方法。



4. SCUT and THI hold 6th Anniversary of AKII & Steam Vehicle Replica Presentation Ceremony

华南理工大学与英戈尔施塔特工业技术大学举行奥迪孔子学院成立六周年暨蒸汽车模型赠送仪式

On November 3, SCUT and THI held the 6th anniversary of the Audi Confucius Institute Ingolstadt (AKII) & THI Steam Vehicle Replica Presentation

Ceremony.

11月3日，华南理工大学与英戈尔施塔特工业技术大学举行奥迪孔子学院（以下简称"奥迪孔院"）成立六周年暨英戈尔施塔特工业技术大学蒸汽车模型赠

送仪式。

Since its establishment, AKII has actively promoted the cooperation between SCUT and THI by organizing and carrying out regular high-level mutual

visits, artificial intelligence seminars, student exchange programs, Sino-German cultural and historical research activities, etc. It has also published

The First Vehicle in the World History (bilingual in German and Chinese), which has vigorously facilitated the spread of Chinese language and

culture in Germany, and strengthened people-to-people exchanges between the two countries.

奥迪孔院成立以来，积极推动华南理工和英戈尔施塔特工业技术大学合作，组织并开展了高层定期互访、人工智能研讨会、学生交换项目、中德文化历

史研究等活动，并组织出版了《世界历史上的第一辆汽车》的德中双语版本，有力推动了中国语言和文化在德国传播，促进了中德人文交流。

It is particularly worth noting that, after tremendous research of history, Dr. Gerd Treffer of THI discovered the first steamed vehicle in the world was

made in China 300 years ago by Ferdinand Verbiest from Belgium, who was then imperial astronomer of the Qing Dynasty, and presented to

Emperor Kangxi. In 2022, Prof. Thomas Suchandt's team, working with School of Mechanical and Automotive Engineering, SCUT, successfully

replicated the vehicle and presented it as an anniversary gift to SCUT.

特别值得一提的是，英戈尔施塔特工业技术大学的Gerd Treffer 教授通过大量史实研究发现，世界第一辆蒸汽车于300多年前由时任清朝钦天监正比利时

人南怀仁在中国制造并赠送给了康熙皇帝。2022年，Thomas Scuchadt教授团队与华南理工大学机械与汽车工程学院合作，成功复制了这一蒸汽车模

型，并将这一模型赠送给华南理工大学作为校庆贺礼。

2022 marks the 50th anniversary of diplomatic relations between China and Germany, the 70th anniversary of SCUT, and the 6th anniversary of AKII.

It is hoped that our two universities will continue to strengthen the construction of AKII and give full play to the role of AKII in people-to-people

exchanges and cooperation between the two universities. At the same time, we will take the automotive industry as a new driver to carry out

practical cooperation in various forms, such as teacher/student exchanges, talent training, and scientific research interaction, so as to make our due

contributions to addressing global challenges and realizing sustainable development.

今年适逢中德建交50周年，华南理工大学组建70周年，以及奥迪孔院成立6周年，希望两校继续加强孔子学院建设，发挥孔子学院在人文交流及两校合作

中的桥梁作用。同时以汽车领域为新的发力点，开展师生交流、人才培养、科研互动等多种形式的务实合作，为应对全球挑战和实现可持续发展贡献两

校力量。



5. SCUT won awards in the 2022 China Undergraduate Mathematical Contest in Modelling

华南理工大学在2022年全国大学生数学建模竞赛中获得佳绩

In November, the results of the 2022 China Undergraduate Mathematical Contest in Modelling (CUMCM) sponsored by the China Society for

Industrial and Applied Mathematics were announced. SCUT teams won 2 first prizes and 10 second prizes at national level, and 36 first prizes at

provincial level. A total of more than 160,000 students from 54,257 teams, 1,606 universities/campuses in various countries and regions signed up for

the competition.

11月，由中国工业与应用数学学会主办的2022年全国大学生数学建模竞赛公布成绩，华南理工大学参赛队伍荣获全国一等奖2项、二等奖10项，另获广东

省一等奖36项。本届大赛共吸引了来自多个国家和地区的1606所院校/校区、54257支队伍，总计超过16万人报名参赛。

Established in 1992, the CUMCM is held once a year. It is one of the first 19 competitions included in the University Discipline Competition Ranking

List, as well as one of the largest basic discipline competitions in China.

全国大学生数学建模竞赛创办于1992年，每年举办一届，是首批被列入“高校学科竞赛排行榜”的19项竞赛之一，也是全国规模最大的基础性学科竞赛之

一。

6. Five gold and four silver awards! SCUT remains one of the best performers in China International College Students "Internet +"
Competition

5金4银！华南理工大学续写中国国际“互联网+”大赛辉煌

From November 10 to 13, the finals of the 8th China International College Students "Internet+" Innovation and Entrepreneurship Competition were

held at Chongqing University. Affected by the COVID-19 pandemic, the competition was held online.

11月10日至13日，第八届中国国际“互联网+”大学生创新创业大赛总决赛在重庆大学举行。受疫情影响，本届大赛采取线上参赛方式。

SCUT won 5 gold awards and 4 silver awards, ranking first in Guangdong Province and eighth in the country in terms of the total number of gold

awards.

华南理工大学共获得金奖5项、银奖4项，金奖总数居广东省第一、全国并列第八。

List of Award-Winning SCUT Projects

华南理工大学获奖项目一览表

Team
项目团队

Track/Category
赛道/组别

School
学校

Principal
负责人

Award
获奖



Light and Shadow Smart Teeth - Leader of
Additive Manufacturing Ceramic Dentures

光影慧齿-增材制造陶瓷义齿领航者

Higher Education Track
Creativity
Category for Undergraduates

高教主赛道
本科生创意组

School of Mechanical and Automotive
Engineering

机械与汽车工程学院

Chen Yongqi
陈永琪

Gold Award
金奖

A Blockbuster - Cultural Confidence Empowered
Cross-Cultural Brand Communication

一鸣惊人-文化自信赋能跨文化品牌传播

Higher Education Track
Rising Project
Category for Undergraduates

高教主赛道
本科生成长组

School of Architecture
建筑学院

Wu Ming
吴鸣

Gold Award
金奖

Powerful Chips - Pioneer of Domestic 5G Bulk
Acoustic Wave Filters

强芯科技-5G体声波滤波器国产化开拓者

Higher Education Track
Creativity
Category for Graduates

高教主赛道
研究生创意组

School of Materials Science and
Engineering

材料科学与工程学院

Tang Xin
唐鑫

Gold Award
金奖

Building Carbon-neutral New Village - The
Optimal Collaborative Development Service

Provider of Rural New Energy
构建碳中和新乡村-乡村新能源最优协同开发服务

商

Red Journey Track
Startup Category
青年红色筑梦之旅赛道

创业组

School of Architecture
建筑学院

Chen Ke
陈可

Gold Award
金奖

Xingxinsuo - China's Role in Breaking Through
6G Satellite Communication Phased Array

Technology
星芯索-突破6G卫星通信相控阵技术的中国力量

Industry Track
产业命题赛道

School of Electronic and Information
Engineering

电子与信息学院

Li Jinghao
李靖豪

Gold Award
金奖

Lithium Milestone - Global Leader in New
Generation Salt Lake Lithium Extraction

Technology
锂程碑-全球新一代盐湖提锂技术领航者

Higher Education Track
Creativity
Category for Graduates

高教主赛道
研究生创意组

School of Chemistry and Chemical
Engineering

化学与化工学院

Lu Zong
卢纵

Silver Award
银奖

Feiying Chips - Pioneer of High-conductivity and
High-storage Special Phase-change Radiators
飞鹰护"芯"-高导高储特种相变散热器开拓者/td>

Higher Education Track
Creativity
Category for Graduates

高教主赛道
研究生创意组

School of Chemistry and Chemical
Engineering

化学与化工学院

Luo Mingyun
罗明昀

Silver Award
银奖

Yizao Technology - Intestinal Guard Helps the
Development of Fishery

益藻科技-肠道卫士 助渔致富

Red Journey Track
Startup Category
青年红色筑梦之旅赛道

创意组

School of Food Science and
Engineering

食品科学与工程学院

Chen Yifan
陈怡帆

Silver Award
银奖

Super Sensory Intelligence - Leader of Domestic
Independent Controllable Wearable EEG
超感智能-国产自主可控穿戴脑电引领者

Industry Track
产业命题赛道

School of Future Technology
未来技术学院

Hua Haoqiang
花浩镪

Silver Award
银奖

7. SCUT student won the highest individual award at the China National Model United Nations (CNMUN) Conference

华南理工学子勇夺中国模拟联合国大会个人最高奖

From October 27 to 30, the 18th China National Model United Nations Conference was held at Shandong University. The theme of this session is

"Pool the Strength of Youth and Build a Human Community with a Shared Future." More than 300 student representatives, conference observers

and instructors from about 70 colleges and universities across the country participated in the event. SCUT Students achieved their best results ever,

and ranked second in the country in terms of the number of winners. Among them, Liu Yifei, an undergraduate student of the 2025 class from the

School of Foreign Languages, won the highest personal award "Best Performance Award" at the United Nations Environment Programme session.



Yu Lihao, an undergraduate student of the 2025 class from the School of Public Administration, and Zhong Junyu, an undergraduate student of the

2024 class from the School of Environment and Energy, won the Second Group Award and the Outstanding Delegation Award at the UN General

Assembly First Committee session.

10月27日至30日,第十八届中国模拟联合国大会在山东大学举行。本届大会的主题为“踔厉奋发、勇毅前行，为推动构建人类命运共同体贡献青年力量”，

来自全国近70所高校的300余名学生代表、大会观察员和指导教师参加。华南理工大学学子夺得了中国模拟联合国大会历次参会的最好成绩，获奖人数并

列全国第二。其中外国语学院2021级本科生刘益菲在United Nations Environment Programme（联合国环境规划署）会场荣获个人最高奖“最佳表现

奖”。公共管理学院2021级本科生于立豪、环境与能源学院2020级本科生钟骏宇代表学校在UN General Assembly First Committee（联合国大会第一委员

会）会场位列团体第二名、荣获“杰出代表团”奖项。

Founded by the UN Association of China in 2004, China National Model United Nations Conference is the most authoritative and representative

Model United Nations activity in China. It aims to promote the purpose and principles of the UN Charter to college students, disseminate the UN

knowledge, and train high-quality talents with international vision and the capabilities to participate in global governance for international

organizations.

中国模拟联合国大会由中国联合国协会于2004年创办，是国内最具权威性、最贴近联合国的模拟联合国活动，旨在向高校青年学生宣传联合国的理念，

普及联合国知识，培养具有国际视野和参与全球治理能力的高素质国际组织后备人才。

8. SCUT held a flag raising ceremony and the ceremony on release of anniversary collection and commemorative stamps on the
anniversary day

校庆日 华南理工举行升旗仪式暨校庆文丛、纪念邮品发布仪式

In the morning of November 17, SCUT held a flag raising ceremony to celebrate the 70th Anniversary of Restructuring and the 105th Anniversary of

Founding of SCUT, as well as the ceremony on release of anniversary collection and commemorative stamps on three campuses, online and offline.

11月17日上午，华南理工大学一校三区、线上线下同步举行庆祝华南理工大学组建70周年暨建校105年升旗仪式，以及校庆文丛、纪念邮品发布仪式。

70 years ago, South China Institute of Technology held its first opening ceremony in the gymnasium; in 1918, the earliest predecessor of SCUT,

Guangdong Provincial Class A Industrial School was founded, and by January 2023, SCUT will have reached its 105th founding anniversary.

70年前的今天，华南工学院在体育馆举行首届开学典礼；回溯至1918年，学校最早办学源头广东省立第一甲种工业学校成立，到明年1月，学校建校已

达105周年。



9. Land Use Right for a 750 mu Site! A Special Anniversary Gift from South Africa

750亩土地使用权！华南理工校庆日收到来自南非的特殊礼物

On November 17, the 70th Anniversary of Restructuring and the 105th Anniversary of Founding of SCUT, the Donation Ceremony of SCUT Alumnus

Ning Yat Hoi was held online at three venues in Guangzhou, Hong Kong and South Africa respectively.

11月17日，正值华南理工大学组建70周年暨建校105年的校庆日，华工校友宁一海捐赠仪式在广州、香港和南非三地连线举行。

In response to the national Belt and Road Initiative, SCUT alumnus Ning Yat Hoi, in the name of South African Energy Metallurgical Base (Pty)

Limited, generously donates to SCUT, his Alma Mater, 750 mu (50 ha) of comprehensive land in South African Energy Metallurgical Zone of Musina

Makhado Special Economic Zone, for a free use period of 70 years. The donated land will offer SCUT graduates opportunities for internship and

entrepreneurship, and alumni enterprises new opportunities for business expansion in Africa.

为积极响应国家“一带一路”倡议，为母校国际化拓展提供更多境外的教育、文化、科研和技术合作平台，华工校友宁一海以南非能源冶金基地有限公司名

义，向母校捐赠750亩(50公顷)位于南非能源冶金经济特区的综合用地，无偿使用期限70年，用于为华南理工毕业生提供创业和实习机会、为华工校友企

业提供开拓非洲市场的发展机遇。

Alumnus Ning Yat Hoi majored in Electronic Vacuum Devices in the Radio Department of South China Institute of Technology from 1976 to 1980,

and taught in the university for three years after graduation. Then he moved to Hong Kong and establish Hoi Mor Industrial (Group) Limited in Hong

Kong. Now the Group has grown into a multinational conglomerate engaged in the exploration and development of non-ferrous metal mine

resources, with many domestic and international outlets. Ning Yat Hoi was also acclaimed as "an international tycoon of non-ferrous metal" by

Reuters.

宁一海校友1976年至1980年就读于华南工学院无线电系电真空器件专业，毕业后留校任教3年，而后赴香港发展，创办香港海茂能源冶金集团有限公司。

如今公司已发展成为一家从事有色金属矿山资源勘探和开发的多元化跨国企业集团，在国内多地设立了分公司，还在多个国家设有分支机构，被路透社

誉为“国际有色金属大王”。



10. SCUT hosted IEEE MTT-S IMWS-AMP 2022

华南理工大学举办IEEE MTT-S IMWS-AMP 2022国际学术会议

From December 13 to 14, IEEE MTT-S IMWS-AMP 2022 (2022 IEEE MTT-S International Microwave Workshop Series on Advanced Materials and

Processes for RF and THz Applications) was held at SCUT. The conference received submissions from 12 countries and regions, including the UK, the

US, Canada, Singapore, Australia, Japan, Hong Kong, and Macau, and accepted 552 papers, which is the greatest number of accepted papers

among all previous IMWS-AMP sessions. The conference was carried out both online and offline. There was a total of 42 sub-forums that included

296 oral reports; 10 poster sub-forums that included 256 poster reports. A student paper competition was also held, and 6 outstanding papers were

awarded and another 6 papers nominated.

12月13日至14日，IEEE MTT-S IMWS-AMP 2022（2022 IEEE MTT-S International Microwave Workshop Series on Advanced Materials and Processes

for RF and THz Applications）在华南理工大学举办。本次大会共收到来自英国、美国、加拿大、新加坡、澳大利亚、日本、中国香港、中国澳门等12个

国家和地区的投稿，实际录用552篇，为IMWS-AMP历届会议之最。本次大会以线上、线下相结合的方式开展，共有42个分论坛，包括296个口头报

告；10个海报分论坛，包括256个海报报告。会议举办了学生论文竞赛，遴选出6篇优秀学生论文奖及6篇优秀论文提名奖。

It is worth mentioning that with the support of the IEEE MTT-S Education Committee, the PhD Student Initiative was launched for the first time.

Forty-five doctoral students from more than 20 universities in China were invited to participate in the conference where they exchanged ideas with

experts, broadening their horizons and improving their ability to carry out high-level research.

值得一提的是，在IEEE MTT-S教育委员会的支持下，首次发起了PhD Student Initiative的活动，邀请了来自中国逾20所高校的45位博士生参会交流，并

且设置与专家对谈环节，开阔研究生视野，提高其开展高水平科学研究的能力。

IEEE IMWS-AMP is an annual international academic forum in the field of electromagnetics and microwave technology. It has been successfully held

in many cities in China, the United States, Italy, and Germany since 2016. The forum provides not only an international academic communication

platform for scholars and engineers in the field of microwave technology, but also a good opportunity for young scholars and students to display

their creative work, and a place for companies in related fields to display new products and seek new partnerships.

IEEE IMWS-AMP是电磁学和微波技术领域一年一度的国际学术论坛，自2016年以来已先后在中国、美国、意大利、德国的多个城市成功举办。研讨会既

为微波技术领域的学者和工程师们提供一个国际化的学术交流平台，也为青年学者和学生们展示其创新成果提供了良好机会，同时为相关领域的公司提

供展示新产品和寻求新合作的展览平台。



11. The Global University Presidents Forum held at SCUT and Guangzhou Declaration Released by Excellence 9

全球大学校长论坛在华南理工大学举行　卓越大学联盟发布《广州宣言》

In the afternoon of December 17, the Global University Presidents Forum was held at SCUT. Presidents and representatives of 17 universities around

the world, including Harbin Institute of Technology, Sun Yat-sen University, Northwestern Polytechnical University, Tianjin University, Southeast

University, Tongji University, Dalian University of Technology, Chongqing University, Beijing Institute of Technology, Chinese University of Hong

Kong, The Hong Kong University of Science and Technology (Guangzhou), University of Macau, Oxford University, University of California, Nanyang

Technological University in Singapore, and Kyushu University in Japan attended the forum online and offline.

12月17日下午，全球大学校长论坛在华南理工大学举行，来自哈尔滨工业大学、中山大学、西北工业大学、天津大学、东南大学、同济大学、大连理工大

学、重庆大学、北京理工大学、香港中文大学、香港科技大学（广州）、澳门大学、牛津大学、加州大学（总校）、新加坡南洋理工大学、日本九州大

学等全球17所高校的校长及其他代表以线上线下方式出席论坛。

The presidents made reports on the theme of "Future-oriented Higher Education: Opportunities and Challenges", sharing their experience in

university development, and opinions the future of higher education. The 2022 Excellence 9 Guangzhou Declaration was also released at the

meeting. As part of the celebration of the 70th Anniversary of Restructuring and the 105th Anniversary of Founding of SCUT, this forum was live-

streamed on multiple platforms, attracting nearly 100,000 viewers.

与会大学校长围绕“面向未来的高等教育：机遇与挑战”主题作报告，分享大学发展经验，畅谈高等教育未来。会上还发布了《卓越大学联盟2022年广州

宣言》。作为庆祝华南理工大学组建70周年暨105年活动，本次论坛在多个平台面向全球进行线上直播，吸引了近10万人观看。
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